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 Parlamentul, pichetat din nou astăzi de sindicaliştii din silvicultură. LISTA de revendicări 
Membrii Federaţiei Sindicatelor din Silvicultură Silva pichetează, marţi, sediul Camerei Deputaţilor, solicitând, 
printre altele, înfiinţarea unei comisii pentru cercetarea retrocedărilor abuzive de păduri şi luarea de măsuri 
pentru stoparea retrocedărilor ilegale, anunţă Sindicatul Silva. 
Federaţia Sindicatelor din Silvicultură Silva solicită plenului Camerei Deputaţilor şi Comisiei pentru agricultură, 
silvicultură, industrie alimentară şi servicii specifice respingerea Proiectului de lege PL-x nr. 9/2019 de modificare 
şi completare a Legii nr. 1/2000 pentru reconstituirea dreptului de proprietate asupra terenurilor agricole şi celor 
forestiere, prin care se urmăreşte, spun sindicaliştii, legiferarea împroprietăririi fără drept cu terenuri agricole sau 
forestiere a formelor asociative ale comunităţilor din fostele regiuni grănicereşti, respectiv împroprietărirea fără 
drept cu terenuri forestiere în suprafaţă de până la 30 de hectare din fondul forestier proprietate publică a 
statului, a unităţilor de cult care au deţinut în folosinţă sau administrare, şi nu în proprietate astfel de suprafeţe. 
Sindicaliştii susţin că proiectul contravine Constituţiei, dar şi Codul Silvic şi favorizează derapajele funcţionale ale 
instituţiilor statului. 
„Proiectul de lege Pl-x nr. 9/2019 transformă o lege de reconstituire a dreptului de proprietate (Legea nr. 1/2000), 
a cărui scop este acela de a înfăptui un act reparatoriu faţă de proprietarii cărora regimul comunist le-a confiscat 
proprietăţile sau urmaşii acestora, într-o lege neconstituţională de împroprietărire fără drept a unităţilor de cult şi 
a formelor asociative ale comunităţilor din fostele regiuni grănicereşti. Proiectul de lege Pl-x nr. 9/2019 creează 
posibilitatea ca orice persoană juridică să formuleze cereri de constituire a dreptului de proprietate, chiar dacă 
titlurile de proprietate au fost anulate prin hotărâri judecătoreşti rămase definitive. În urma evaluării impactului 
pe care propunerea legislativă de modificare şi completare a Legii nr. 1/2000 îl va avea asupra fondului forestier 
proprietate publică a statului, a rezultat o diminuare cu peste 650.000 ha a fondului forestier proprietate publică 
a statului, iar ca efect social dispariţia a peste 3.000 locuri de muncă", potrivit sursei citate. 
Sindicaliştii din silvicultură cer Parlamentului înfiinţarea unei comisii pentru cercetarea retrocedărilor abuzive de 
păduri şi luarea de măsuri pentru stoparea retrocedărilor ilegale de păduri. 
Totodată, se solicită plenului Camerei Deputaţilor respingerea propunerii legislative PL-X nr. 16/2019 prin care 
drumurile forestiere, lucrările de corectare a torenţilor şi terenurile forestiere aferente acestora, care 
deservesc fondul forestier proprietate publică a statului, sunt trecute cu titlu gratuit din domeniul public al 
statului şi din administrarea Regiei Naţionale a Pădurilor – Romsilva în domeniul public al unor unităţi 
administrativ teritoriale şi în administrarea consiliilor locale ale acestora. 
Sindicaliştii cer Camerei Deputaţilor respingerea propunerii legislative PL-x nr. 482/2018 pentru aprobarea O.U.G 
nr. 56/2018 de completare a Legii nr. 15/1990 privind reorganizarea unităţilor economice de stat ca regii 
autonome şi societăţi comerciale, prin care se urmăreşte transformarea unor regii în societăţi pe acţiuni. 
Printre revendicări se mai numără: 
-Se solicită Parlamentului României ca prin propunerea legislativă înregistrată la Senat cu nr. B32/2019 privind 
modificarea şi completarea Statutului personalului silvic să se ţină seama de necesitatea asigurării unei protecţii 
reale a personalului silvic cu atribuţii de pază a pădurilor, asigurarea unei salarizări corespunzătoare pentru 
personalul silvic şi introducerea unor activităţi din silvicultură în categoria condiţiilor speciale de muncă. 
-Se solicită Parlamentului României consultarea tuturor sindicatelor, federaţiilor şi confederaţiilor sindicale la 
modificarea şi completarea Legii nr. 62/2011 a dialogului social. 
-Se solicită Parlamentului României, Guvernului României, Ministerului Apelor şi Pădurilor ca legislaţia silvică să 
fie elaborată cu consultarea specialiştilor silvici din cadrul Academiei Române, Academiei de Ştiinţe Agricole şi 
Silvice, Regiei Naţionale a Pădurilor-Romsilva, Societăţii inginerilor silvici din România ”Progresul Silvic”, Federaţiei 
pentru Apărarea Pădurilor, Confederaţiei Consilva, Federaţiei Sindicatelor din Silvicultură Silva, Asociaţiei 
Pensionarilor Silvici din România şi Asociaţiei Proprietarilor de Păduri din România. 
-Se solicită Parlamentului României elaborarea şi adoptarea de legi coerente şi aplicabile, conforme cu realităţile 
şi necesităţile sectorului silvic. 
- Se solicită Parlamentului şi Guvernului României să elaboreze legi pentru întărirea autorităţii personalului silvic, 
având în vedere creşterea presiunii asupra pădurii. 
"Apărând pădurea, în ultimii ani, 4 pădurari au fost omorâţi de infractorii surprinşi în pădure furând lemn, iar alţi 
peste 650 pădurari, tehnicieni şi ingineri silvici au suferit vătămări corporale grave din partea infractorilor (numai 
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în anii 2017 şi 2018 au fost înregistrate peste 70 de cazuri de agresiuni deosebite îndreptate împotriva 
personalului silvic, din care peste 30 de cazuri au necesitat îngrijiri medicale speciale)", potrivit sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis are astăzi consultări cu reprezentanţii societăţii civile pentru organizarea referendumului 
Preşedintele Klaus Iohannis a convocat, pentru marţi, la Cotroceni, consultări cu reprezentanţii societăţii civile cu 
privire la oportunitatea organizării unui referendum pe justiţie. Anunţul a fost făcut iniţial de Elena Calistru, 
membru al organizaţiei Funky Citizens. 
„Am primit (şi acceptat) o invitaţie de a participa la consultările Preşedintelui cu o parte din organizaţiile din 
societatea civilă cu privire la oportunitatea organizării unui referendum pe justiţie. Se întâmplă marţi, la 
Cotroceni. Aşa că am nevoie de inteligenţa voastră colectivă - voi cum simţiţi acest posibil referendum deodată cu 
europarlamentarele? Strică, ajută? Cum ar trebui să sune întrebarea?”, a scris, vineri, pe Facebook, Elena Calistru, 
reprezentanta organizaţiei Funky Citizens. 
Reprezentanţii magistraţilor, respectiv asociaţiile profesionale şi instituţii judiciare, sunt invitaţi miercuri la discuţii 
cu preşedintele Klaus Iohannis pe tema reformei justiţiei şi a referendumului pe justiţie, anunţă, pe Facebook, 
judecătorul Cristi Danileţ. 
Invitaţie pentru reprezentanţii magistraţilor  
„Miercuri 27 martie, ora 17, Cotroceni: Reprezentanţii magistraţilor (asociaţii profesionale şi instituţii judiciare) 
sunt invitaţi să aibă o discuţie cu Preşedintele ţării pe tema reformei justiţiei şi a referendumului pe justiţie. Voi 
participa şi eu la întâlnire", a scris, pe Facebook, judecătorul Cristi Danileţ. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat săptămâna trecută că este „aproape hotărât” să organizeze un referendum 
pe data de 26 mai, când vor avea loc alegerile europarlamentare, şi că alături de echipa de la Cotroceni lucrează 
foarte intens la acest lucru. Şeful statului a mai spus că îşi doreşte ca poporul român „să spună clar dacă tolerează 
corupţia sau dacă trebuie să tragem linia şi să spunem atât”. 
Ulterior, el a declarat la Sinaia că a început să reevaluez ideea unui referendum pentru „a da românilor votul 
înapoi”, deoarece numai aşa românii pot arăta că nu mai sunt de acord „cu felul în care PSD strică legile justiţiei”. 
„Am început să reevaluez ideea unui referendum, fiindcă doar aşa românii pot arăta că nu mai sunt de acord cu 
felul în care PSD strică legile justiţiei, îşi bate joc de ţară şi de români”, a spus, 
la Gala Premiilor TNL „Mircea Ionescu Quintus”, Klaus Iohannis. 
Consultări pe tema referendumului 
Iohannis a spus că a invitat deja, pentru începutul săptămânii viitoare, mulţi români interesaţi cu care va avea 
consultări pe tema referendumului, deoarece îşi doreşte un referendum bine organizat şi bine gândit, în 
parteneriat cu societatea civilă, cu partidele de bună credinţă şi împreună cu românii. 
„Avem acum posibilitatea să arătăm că aşa nu mai merge, avem alegeri europarlamentare (...). Pentru a da 
românilor votul înapoi, am început să reevaluez ideea unui referendum”, a spus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională dezbate astăzi iniţiativa „Fără penali în funcţii publice” de revizuire a Constituţiei. Cele 
780.000 de semnături ajung sub lupa judecătorilor 
Curtea Constituţională va dezbate, marţi, iniţiativa legislativă de revizuire a Constituţiei, care aparţine USR, 
denumită de partid iniţiativa „Fără penali în funcţii publice”. Astfel, Curtea va verifica dacă demersul cetăţenesc 
respectă limitele Legii fundamentale. 
Judecătorii CCR vor verifica şi dacă iniţiativa cetăţenească a USR îndeplineşte condiţiile tehnice, respectiv numărul 
de semnături. 
În 21 septembrie 2018, USR a depus la Parlament a doua tranşă de semnături pentru iniţiativa „Fără penali în 
funcţii publice”, peste 780.000, îndeplinind astfel condiţiile impuse de lege pentru declanşarea referendumului, 
respectiv 500.000 de semnături din 21 de judeţe. 
Iniţiativa Fără Penali în funcţii publice propune ca articolul 37 din Constituţie, care reglementează dreptul de a fi 
ales, să fie completat cu un nou alineat, având următorul conţinut: „Nu pot fi aleşi în organele administraţiei 
publice locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României cetăţenii condamnaţi 
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definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii 
care înlătură consecinţele condamnării”. 
Legat de această iniţiativă a USR deputatul PSD Cătălin Rădulescu a explicat, la începutul lunii februarie, că a fost 
depusă plângere la Parchetul General împotriva iniţiativei „Fără penali în funcţii publice”, deoarece peste 500.000 
de semnături au fost falsificate de USR. 
În replică, USR a anunţat că va depune plângeri penale pentru abuz în serviciu pe numele Silviei Mihalcea, secretar 
general al Camerei Deputaţilor şi împotriva lui Georgică Tobă, şeful Departamentului Legislativ, pentru fals în acte, 
privind iniţiativa „Fără penali”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis cere instituirea unui nou organism, în afara Avocatului Poporului, care să sesizeze 
OUG pe neconstituţionalitate 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că ar trebui să existe încă un organism în afara Avocatului Poporului 
pentru a sesiza ordonanţele de urgenţă neconstituţionale, iar acest lucru ar trebui făcut prin schimbarea 
Constituţiei. 
„Aici sunt două chei: a bunei credinţe şi independenţei persoanei care ocupă poziţia de Avocat al Poporului. Aici 
cu siguranţă mai avem de săpat. A doua este Constituţia care trebuie să o luăm la mână şi să vedem ce nu a 
funcţionat şi unde putem să intervenim. Instrumentul Ordonanţei de Urgenţă a fost creat pentru a da Guvernului 
posibilitatea ca în caz de reală urgenţă, de calamitate sau de o criză economică să poate reacţiona mult mai 
repede în plan legislativ decât Parlamentul care are proceduri mai complexe. Guvernul legiferează în locul 
Parlamentului pe justiţie, pe economie, pe finanţe publice, pe toate domeniile. Măcare dacă rămîne acest 
instrument al ordonanţei ar trebui cel puţin încă cineva în afară de Avocatul Poporului să ceară cel puţin o 
verificare pe constituţionalitate. Acest lucru momentan nu este cuprins în Constituţie”, a declarat preşedintele 
Klaus Iohannis în cadrul unei dezbateri organizate de Asociaţia Oraşelor din România. 
Şeful statului consideră că schimbarea Constituţiei nu este oportună în prezent, ci într-o perioadă când va fi o 
majoritate parlamentară suficient de mare şi „bine intenţionată”. 
„Cred că cea mai înţeleaptă abordare are fi să începem să discutăm pe îmbunătăţirea Constituţiei dar nu într-un 
an în care avem şi alegeri europarlamentare, în care avem probabil şi referendum şi alegeri prezidenţiale, ci într-
un an când avem şi o majoritate parlamentară bine intenţionată şi suficient de mare pentru a putea efectiv 
promova o astfel de reformă, altfel rămânem iar la nivelul de vorbe şi nu se întâmplă nimic. Soluţii există, 
specialişti există”, a mai spus Klaus Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iordache, preşedinte interimar la Camera Deputaţilor în locul lui Dragnea, a sesizat CCR cu un conflict 
Parlament-ÎCCJ pe tema completurilor specializate în corupţie 
Florin Iordache a sesizat, vineri, Curtea Constituţională asupra unui conflict juridic de natură constituţională între 
Parlament şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), pe Legea 78/2000 pentru prevenirea, descoperirea şi 
sanctionarea faptelor de corupţie, pe tema completelor specializate. 
„Faptul că ei nu au făcut complete specializate, cum cere legea. E vorba despre articolul 29, alineatul (1) din Legea 
78/2000 în care obliga instanţele să facă complete specializate pentru corupţie”, a afirmat Florin Iordache, luni, 
pentru MEDIAFAX. 
Articolul 29, alineatul (1) din Legea 78/2000 prevede că: „Pentru judecarea în prima instanţa a infracţiunilor 
prevăzute în prezenta lege, se constituie complete specializate”. 
Deputatul PSD Florin Iordache a preluat atribuţiile preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, în perioada 
16-24 martie, potrivit unei decizii publicate, luni, în Monitorul Oficial, în contextul internării liderului social-
democraţiilor săptămâna trecută din cauza unor probleme la spate. 
Procurorii Secţiei Speciale au transmis conducerii instanţei supreme o adresă prin care solicită detalii cu privire la 
constituirea completelor specializate din ÎCCJ, potrivit unor surse judiciare. Răspunsul transmis arată că toţi 
magistraţii de la ÎCCJ sunt specializaţi pe fapte de corupţie. 
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La termenul de luni, avocaţi din dosarul DGASPC, în care şi cei ai lui Liviu Dragnea, au invocat o nulitate absolută 
privind condamnarea de la fond, pronunţată de completul de 3 judecători. Concret, avocaţii vor rejudecarea 
fondului cauzei de către un complet de 3 judecători de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie specializat pe fapte de 
corupţie. 
Avocaţii mai spun că a fost constituit nelegal completul de 3 judecători care a pronunţat decizia în primă instanţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ÎCCJ respinge recursul Inspecţiei Judiciare: Kovesi nu a săvârşit abatere disciplinară/ Decizia Înaltei Curţi în 
privinţa neprezentării fostei şefe DNA în faţa comisiei parlamentare 
Magistraţii instanţei supreme au decis, luni, că Laura Codruţa Kovesi nu a săvârşit abatere disciplinară în privinţa 
desemnării unui judecător ca membru al unei echipe de control, fiind respins, astfel, recursul Inspecţiei Judiciare. 
Magistraţii instaţei supreme au decis să respingă recursul Inspecţiei Judiciare faţă de o decizie a Secţiei pentru 
procurori a CSM potrivit căreia Laura Codruţa Kovesi nu a săvârşit abatere disciplinară atunci când a desemnat ca 
un judecător să facă parte dintr-o echipă de control a DNA. 
Prin decizia de luni, adoptată cu majoritate, s-a menţinut astfel soluţia Secţiei pentru procurori a Consiliului 
Superior al Magistraturii (CSM). 
În această speţă, a existat şi o opinie separată a judecătoarele de la ÎCCJ Alina Corina Corbu şi Maria Hrudei, în 
sensul de a admite recursul Inspecţiei Judiciare. 
Pe 13 iunie 2018, Secţia pentru procurori a CSM a decis să respingă acţiunea disciplinară deschisă de Inspecţia 
Judiciară împotriva şefei DNA. Este vorba despre cauza în care Laura Codruţa Kovesi a fost cercetată pentru că ar 
fi desemnat, ca membru al unei echipei de control, un judecător aflat într-o stare de incompatibilitate. 
Decizia nu a fost definitivă şi a fost atacată de Inspecţia Judiciară la instanţa supremă. 
Neprezentarea în faţa comisiei parlamentare 
Judecătorii instanţei supreme au respins recursul Inspecţiei Judiciare şi au decis, luni, că Laura Codruţa Kovesi nu a 
săvârşit abatere disciplinară prin neprezentarea în faţa comisiei parlamentare. Decizia e definitivă. Acesta este al 
doilea proces cu IJ pe care Kovesi îl câştigă. 
„Respinge recursul declarat de Inspecţia Judiciară (IJ) împotriva Hotărârii nr. 7P din 25 iulie 2018, pronunţată de 
Secţia pentru procurori în materie disciplinară a Consiliului Superior al Magistraturii. Definitivă”, se arată în decizia 
magistraţilor de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
Secţia pentru procurori a CSM a respins, în luna iulie 2018, cu majoritate de voturi, acţiunea discipliară formulată 
de Inspecţia Judiciară pe numele Laurei Codruţa Kovesi, care a fost cercetată pentru refuzul de a se prezenta la 
comisia parlamentară. 
Inspecţia Judiciară a atacat decizia la ICCJ. 
La termenul de luni, Inspecţia Judiciară a spus că fosta şefă DNA era obligată să onoreze invitaţia, deoarece se afla 
într-o funcţie publică. 
Acesta este al doilea proces cu Inspecţia Judiciară pe care Kovesi îl câştigă. Tot luni, instanţa supremă a decis că 
fosta şefă DNA nu a săvârşit abatere disciplinară când a dispus ca un judecător să facă parte dintr-o echipă de 
control a Direcţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lista COMPLETĂ a PSD pentru alegerile europarlamentare, votată în CExN/ Dragnea: Nu cred că Plumb şi 
Intotero trebuie să stea în Guvern până la data alegerilor  
Liderii PSD au votat, luni, în şedinţa CExN, lista formaţiunii pentru alegerile europarlamentare. Astfel, pe primele 
trei locuri se află Rovana Plumb, Carmen Avram şi Claudiu Manda, a anunţat liderul formaţiunii, Liviu Dragnea. 
UPDATE ORA 16:45 Lista completă a PSD pentru alegerile europarlamentare 
Vă prezentăm lista completă a PSD votată în şedinţa CExN al partidului: 
1. Rovana Plumb 
2. Carmen Avram 
3. Claudiu Manda 
4. Cristian Terhes 
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5. Dan Nica 
6. Maria Grapini 
7. Tudor Ciuhodaru 
8. Dragoş Benea 
9. Victor Negrescu 
10. Andi Cristea 
11. Natalia Intotero 
12. Gabriela Zoană 
13. Bianca Gavriliţă 
14. Emilian Pavel 
15. Doina Pană 
16. Crina Fiorela Chilat 
17. Bălănică Mariana 
18. Răzvan Popa 
19. Luminiţa Jivan 
20. Păvelescu Alin 
21. Augustin Ioan 
22. Cătălin Grigore 
23. Paţurcă Roxana 
24. Oana Florea 
25. Pui Dragoş Cristian 
26. Macaveiu Mihai Ion 
27. Liviu Brăiloiu 
28. Florin Manole 
29. Ion Voinea 
30. Horia Grama 
31. Alexandru Popa 
32. Aida Căruceru 
33. Gheorghe Tomoiagă 
34. Anca Daniela Raiciu 
35. Marius Mărgărit 
36. Calenţaru Nasi 
37. Cristina Tărteaţă 
38. Petru Moţ 
39. Luminiţa Ţundrea 
40. Iacob Emanuel 
41. Cătălin Mitică Unciuleanu 
42. Gabriel Bogdan Răducanu 
43. Andrei Sima 
44. Laurenţiu Ion Fluerici 
UPDATE ORA 16:20 Dragnea, despre Avram, Terheş şi Grapini: Au militat împotriva abuzurilor 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat luni că cei trei candidaţi din afara partidului Carmen Avram, Cristian 

Terhes şi Maria Grapini, sunt patrioţi care au apărat principiul dreptăţii şi au militat împotriva abuzurilor. 
”În ceea ce priveşte cei trei colegi de partid acum cu noi Carmen Avram, Cristian Terhes şi Maria Grapini, nu a fost 
nicio ezitare din partea colegilor. Carmen Avram e o doamnă care îşi apără foarte mult principiul dreptăţii, a 
militat mereu împotriva unor abuzuri. Face parte dintr-o echipă de reporteri care nu a cedat la atacurile 
inimaginabile împotriva acelui trust de presă (Antena3 - n.r.). E un om, un patriot şi un om care a sprijinit mereu 
nu PSD, ci principiile şi abordarea partidului”, a anunţat Dragnea. 
Despre pastorul Cristian Terheş, liderul social-democrat a afirmat că este un om din Zalău care a avut poziţii 
publice asumate, fără să fie un sprijinitor al PSD, dar a susţinut acţiuni împotriva abuzurilor. 
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”Maria Grapini e un am pe care cred că tot partidul o apreciază pentru poziţiile pe care le-a avut în Parlamentul 
European”, a conchis Liviu Dragnea. 
UPDATE ORA 17:28 Stănescu a votat împotriva Plumb pe lista la europarlamentare. Au fost divergenţe între ei 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că Paul Stănescu, fost ministru al Dezvoltării, a votat împotriva 
Rovanei Plumb pentru lista de candidaţi la europarlamentare din cauza unor divergenţe în privinţa unor sume 
dezangajate la POR, dar că acei bani nu au fost pierduţi. 
„Paul Stănescu a avut o intervenţie pe care eu am apreciat-o, dincolo de divergenţele noastre. El a spus că 
toamna, anul trecut, Rovana Plumb a spus că din cauza lui există să avem sume mari dezangajate la POR. S-a 
dovedit în final că nu a fost aşa, ceea ce este foarte bine pentru România, 870 şi ceva milioane de euro n-au fost 
pierduţi şi era normal ca Paul Stănescu să spună asta în CEx şi l-am susţinut. A fost o supărare cu care nu a fost de 
acord, aici nu l-am susţinut. Ăsta e motivul pentru care a votat împotriva Rovanei Plumb, dar, separând acest 
lucru, eu i-am spus-o în CEx că nu a avut nicio vină, ba dimpotrivă POR a funcţionat bine. S-au uitat astea, dar şi 
când era Shevil (Shaideh-n.red.) acolo, nu erau acreditate Autorităţile de Management, nu erau făcut ghidurile şi 
au recuperat foarte mult în 2017", a susţinut Liviu Dragnea, într-o conferinţă de presă, după şedinţa Comitetului 
Executiv Naţional al PSD din Parlament. 
Paul Stănescu a fost ministru al Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice până pe 26 noiembrie 2018, când şi-
a dat demisia. Pe 17 octombrie 2017 a fost numit viceprim-ministru în guvernul Mihai Tudose şi ministru al 
Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene. 
Rovana Plumb este actualul ministru al Fondurilor Europene, prima pe lista PSD pentru alegerile 
europarlamentare din 26 mai. 
UPDATE ORA 16:10 Dragnea: Nu cred că Plumb şi Intotero trebuie să stea în Guvern până la data alegerilor 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că ministrul Fondurilor Europene Rovana Plumb şi ministrul 
pentru românii de pretutindeni Natalia Intotero, ambele candidate la europarlamentare, nu ar mai trebui să 
rămână în Guvern până pe 26 mai când au loc alegerile europene.  
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că ministrul Fondurilor Europene Rovana Plumb şi ministrul 
pentru românii de pretutindeni Natalia Intotero, ambele candidate la europarlamentare, nu ar mai trebui să 

rămână în Guvern până pe 26 mai când au loc alegerile europene 
„Eu nu cred că trebuie să stea în Guvern până la data alegerilor. Eu nu cred că un membru al Guvenrului poate să 
gestioneze şi un portofoliu în Guvern şi în campanie. Aştept zilele următoare o discuţie cu doamna premier şi 
ministru”, a afirmat Liviu Dragnea, la finalul CEx al PSD, în care social-democraţii au validat lista la alegerile 
europarlamentare. 
UPDATE ora 14:39. Lista PSD pentru europarlamentare, votată în CExN, va fi deschisă de Rovana Plumb- surse 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, luni, la Parlament, înaintea de şedinţa Comitetului Executiv Naţional al 
PSD la care participă, că nu doreşte deloc să se opereze, precizând că asta este decizia lui.  
Liderii PSD au votat, luni, în şedinţa CExN, lista formaţiunii pentru alegerile europarlamentare. Astfel, pe primele 

trei locuri se află, potrivit unor surse social-democrate, Rovana Plumb, Carmen Avram şi Claudiu Manda. 
Liderii PSD au decis, luni, ca lista păartidului pentru alegerile europarlamentare să fie deschisă de ministrul pentru 
Fonduri Europene, Rovana Plumb, au precizat surse social democrate pentru MEDIAFAX. Ea este urmată de 
jurnalista Carmen Avram şi de preşedintele Comisiei parlamentare pentru controlul SRI, Claudiu Manda. 
Pe lista PSD, pe locuri eligibile, se mai află Chris Terheş, Dan Nica, Maria Grapini, Dragoş Benea, Victor Negrescu, 
Tudor Ciuhodaru şi Andi Cristea. 
UPDATE ora 12:52. Şedinţa CEX al PSD a început. Dragnea: Asta e lista 
Comitetul Executiv al PSD a început, luni, la Parlament. Liviu Dragnea a afirmat, înaintea participării la şedinţă, 
„aici e lista”, referindu-se la candidaţii pentru europarlamentare care vor fi validaţi la reuniunea partidului. 
„Asta este lista”, a spus Liviu Dragnea presei, înainte să intre la şedinţa CEX al PSD. 
Liderul social-democrat a sosit la şedinţa CEx sprijinindu-se de Codrin Ştefănescu, secretar general al PSD. 
Este prima apariţie publică a preşedintelui PSD după aproape o săptămână, Liviu Dragnea fiind internat zilele 
trecute în spital din cauza unor probleme la spate. 
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Ce spune despre operaţie: „Este decizia mea” 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, luni, la Parlament, înaintea de şedinţa Comitetului Executiv Naţional al 
PSD la care participă, că nu doreşte deloc să se opereze, precizând că asta este decizia lui.  
Întrebat de jurnalişti cât mai amână operaţia, Liviu Dragnea a răspuns: "Eu vreau să nu o fac. Da (să nu o facă 
deloc -n.r.). Este decizia mea". 
Comitetul Executiv Naţional al Partidului Social Democrat se reuneşte luni, de la ora 12.30, la Parlamentul, pe 
ordinea de zi figurând stabilirea listei candidaţilor la europarlamentare. Şedinţa a fost amânată din cauza 
internării lui Liviu Dragnea. 
Liviu Dragnea a început să acuze dureri de spate în special după discursul de la Târgovişte. Liderul social-democrat 
are o dublă hernie şi probleme cervicale. Dragnea s-a internat duminică, iar joi s-a externat. Sâmbătă seara, însă, 
el a fost internat din nou pentru câteva ore, când i s-au administrat infiltraţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ULTIMA ORĂ - Șeful Comisiei SRI și-a anunțat DEMISIA 
Președintele Comisiei de Control a SRI, Claudiu Manda, a anunțat că demisionează din această funcție, după ce a 
fost inclus pe lista PSD pentru alegerile europarlamentare. 
Claudiu Manda a explicat, în exclusivitate, la “Punctul de întâlnire”, de ce își dorește să meargă în Parlamentul 
European. 
“Cred că am acumulat suficient de multă experiență la nivelul Parlamentului. Cred că și oltenii și colegii mei din 
Dolj ar putea să fie reprezentați acolo, că am observat în ultimii ani de zile la nivelul Parlamentului European și 
credă că este nevoie de forțe proasptele acolo, de oameni hotărâți, care să se bată pentru România și să o pună 
înaintea oricăror alte interese.”, a spus Claudiu Manda. 
Întrebat dacă se retrage de la șefia Comisiei SRI, Manda a confirmat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Fondul National de Dezvoltare: Comisia de Prognoza va analiza proiectele si va decide ce primarie primeste 
granturi 
Comisia Nationala de Strategie si Prognoza (CNSP) a pus in dezbatere publica proiectul ordinului presedintelui Ion 
Ghizdeanu de aprobare a normelor metodologice de alocare a granturilor Fondului National de Dezvoltare si 
Investitii (FNDI). 
Normele confera presedintelui CNSP puterea de a decide care proiecte ale primariilor, altor unitati administrativ 

terioriale si, in anumite conditii, universitatilor, pot primi granturi, dar si imprumuturi FNDI. 
Documentul vorbeste confuz de granturi, dar si de imprumuturi. Potrivit textului, beneficiarii "au obligatia de a 

restitui anual, pe o perioada fixa de 20 de ani, o suma reprezentand contributia proprie" la proiectele aprobate 

de CNSP. 
"Valoarea grantului se stabileste de catre CNSP in conformitate cu normele si procedurile sale interne de 
acordare, in baza solicitarii beneficiarului- unitati/subdiviziuni administativ teritoriale, cu incadrarea in conditiile 

prevazute in ordonanta de urgenta si de prezentele norme", spune proiectul de ordin de pe site-ul CNSP. 
Fondul National de Dezvoltare si Investitii a fost infiintat prin OUG 114/2018, mai cunoscuta ca "ordonanta 

lacomiei", si este prevazut sa finanteze proiecte ale administratiilor locale prin imprumuturi de la Trezoreria 

Statului. 

Bugetul Fondului pe urmatorii 20 de ani ar urma sa fie de 10 miliarde de euro. 
Primariile vor trimite proiecte, CNSP va analiza, iar presedintele institutiei care ar trebui sa se ocupe de strategiile 
de dezvoltare ale Romaniei le va semna. 
Eligibilitatea 

"Incadrarea in domeniile prioritare se stabileste de catre CNSP prin ordin al presedintului acesteia", spune 

documentul citat. 

Proiectele finantate sunt dintre cele mai variate, de la constructia: 
 retelelor noi de gaze naturale si extinderea celor vechi, 
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 drumurilor publice si a intersectiilor lor pana la 25 de metri, 
 retelelor de canalizare, pana la: 
 reparatii capitale, transformari, consolidari, modificari, extinderi, reabilitari, modernizari si reabilitare 

termica a constructiilor aferente pentru dispensare medicale rurale, centre medicale de permanenta, spitale 
judetene, municipale si orasenesti. 
Citeste mai multe despre DOCUMENT / Fondul National de Dezvoltare si Investitii - CNSP va analiza proiectele si 
va decide ce primarie primeste granturi pe site-ul Curs de Guvernare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Senatorii dau unei alte categorii profesionale PENSII SPECIALE 
Personalul aeronautic civil navigant profesionist beneficiază de pensie de serviciu dacă cei din această categorie 
profesională au vârsta de minimum 50 de ani şi o vechime de cel puţin 20 de ani de activitate, conform unui 
proiect iniţiat de senatorul Călin Popescu-Tăriceanu şi adoptat luni în plenul Senatului, 
potrivit https://www.agerpres.ro/. 
Potrivit unui amendament, beneficiarii pensiei de serviciu sunt piloţi, piloţi instructori, însoţitori de bord/membri 
ai echipajului de cabină cu licenţă/atestat de membru al echipajului de cabină, paraşutişti şi personalul de 
inspecţie de zbor. 
Modificările şi completările pe care această iniţiativă le avansează la Legea 223/2007 privind statutul personalului 
aeronautic civil navigant din aviaţia civilă din România au ca scop, potrivit iniţiatorului, îndreptarea, clarificarea şi 
reglementarea într-un mod onest şi unitar a prevederilor privind drepturile salariale ale categoriilor profesionale 
menţionate, categorii exceptate de la aceste prevederi. Astfel, prin această iniţiativă "se vor elimina inechităţile 
existente în acordarea drepturilor salariale stabilite de lege după pensionare", conform iniţiatorului. 
Membrii Comisiei juridice au dat un raport de respingere cererii de reexaminare a preşedintelui României, legea 
fiind adoptată în forma trimisă iniţial. 
Senatul este prima Cameră sesizată în cazul acestui proiect legislativ. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CFR are un nou director general. Cine e Constantin Axinia 
Compania de stat care administrează reţeaua de căi ferate din România, CFR SA, a anunţat, luni, că are un nou 
director general, Constantin Axinia, care a mai condus compania în 2006-2007. 
Compania a anunţat că ”consiliul de administraţie l-a desemnat pe domnul Constantin Axinia director general al 
companiei, poziţie pe care a ocupat-o şi în perioada 2006-2007”. 
Axinia este de profesie inginer şi are o experienţă de 35 de ani în domeniul feroviar. Constantin Axinia a ocupat 
până în prezent funcţia de director regional al Sucursalei Regionale de Transport Feroviar de Călători Iaşi. 
În acest an, mai multe trenuri au deraiat, în condiţiile în care investiţiile în modernizarea căii ferate trenează de 
mai mult timp. 
Asociaţia Pro Infrastructură a transmis, recent, că, după 20 de ani de subfinanţare cruntă, incompetenţă şi 
investiţii prost gândite la calea ferată, s-a ajuns în situaţia de a avea patru trenuri deraiate în şapte zile. 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a inspectat, recent, lucrărilor de modernizare a infrastructurii şi 
suprastructurii feroviare de pe loturile Coşlariu - Vinţu de Jos, Vinţu de Jos - Simeria şi Simeria - Gurasada. El le-a 
transmis constructorilor că au tot sprijinul, dar le-a cerut lucrări de calitate, în caz contrar urmând a se lua măsuri. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Preţurile carburanţilor "se aprind" iar. Un plin costă, în medie, cu 23 de lei mai mult față de începutul anului 
Vești proaste pentru șoferi! Benzina și motorina continuă să se scumpească. Litrul de carburant este deja cu 
aproape 10 la sută mai scump față de începutul de an. Consiliul Concurenței caută soluții ca să-i determine pe 
distribuitorii de carburanți să scadă prețurile. Astfel, pe șoselele de mare viteză ar putea fi interzisă prezența unui 
singur lanț de benzinării. 
În unele benzinării din București prețurile carburanților standard se apropie de pragul de 6 lei pe litru. Motorina 
este mai scumpă decât benzina cu aproape 30 de bani pe litru. 
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Un plin de rezervor costă acum, în medie, cu 23 de lei mai mult față de începutul anului, arată datele statistice. 
Cel mai mult s-a scumpit benzina, cu aproape 50 de bani pe litru, iar motorina, cu 45 de bani pe litru, față de 
ianuarie. 
Reprezentanții companiilor de petrol pun majorările pe seama scumpirii barilului și a devalorizării leului. 
Un alt motiv este cererea tot mai mare de carburanți pentru că în martie încep campaniile agricole în toată 
Europa. 
Consiliul Concurenței face o investigație pe piața carburanților care ar urma să fie gata în aprilie. 
O măsură pe care o ia în calcul Consiliul Concurenței este ca toți distribuitorii de carburanți să fie obligați să 
modifice prețul o singură dată pe săptămână, la aceeași oră, ca să nu se influențeze reciproc. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Noile carti de identitate vor fi cat un card bancar. Puteti opta sa nu aiba cip, dar nu veti mai iesi cu ele din tara 
Seful Directiei pentru Evidenta Persoanelor si Administrarea Bazelor de Date din cadrul Ministerului Afacerilor 
Interne, comisar-sef Catalin Aurel Giulescu, a declarat, luni, la Arad, ca romanii vor putea opta intre cartile de 
identitate cu sau fara cip, dupa ce Uniunea Europeana va impune schimbarea formatului acestor documente si 

introducerea unor noi elemente de siguranta, in baza unui regulament care va aparea in luna iulie. 
In luna iulie va intra in vigoare un regulament al Uniunii Europene care va impune intarirea elementelor de 
securitate cuprinse in documentele de identitate eliberate propriilor cetateni de catre statele membre, arata 

comisarul-sef Catalin Aurel Giulescu, seful Directiei de Evidenta a Persoanelor si Administrarea Bazelor de Date. 
"In acest sens, si la nivelul Romaniei vor fi adoptate masuri in scopul respectarii dispozitiilor acestui regulament 
(...) Masurile vor conduce la schimbarea formatului documentului de identitate", a declarat Giulescu, el 

precizand ca noile carti de identitate vor avea formatul unui card bancar. 
Conform sursei citate, romanii vor putea opta intre documentele cu sau fara cip, insa este posibil sa nu mai poata 

circula in spatiul UE decat daca au carti de identitate cu cip. 
"In Camera Deputatilor exista din anul 2017 un proiect de lege care a fost deja adoptat de Senatul Romaniei, este 
in dezbaterea Camerei Deputatilor, el a fost temporizat tocmai tinandu-se cont de acest proiect de regulament al 
Uniunii initiat de Comisia Europeana. Cu siguranta procedurile vor fi reluate dupa publicarea in Jurnalul Oficial al 
Uniunii a regulamentului. Acel proiect de lege introduce optiunea cetateanului in ceea ce priveste tipul de 
document pe care si-l doreste. (...) Cetateanul va avea posibilitatea sa solicite o carte de identitate cu cip sau o 
carte de identitate care sa nu contina acel cip. Este foarte posibil ca cetateanul sa nu poata calatori in spatiul UE 

cu acel document fara cip", a spus Giulescu. 
El a precizat ca tarile UE vor avea la dispozitie doi ani pentru implementarea masurilor prevazute in regulamentul 
ce va intra in vigoare peste cateva luni, dar actualele documente de identitate vor continua sa fie valabile pana la 
expirarea lor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei, face un salt la început de săptămână 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobândă variabilă, a 
crescut, luni, la 3,23% pe an, de la 3,16% pe an, arată datele publicate de Banca Naţională a României (BNR). 
Indicele ROBOR la 6 luni, utilizat la calculul dobânzilor la creditele ipotecare lei cu dobândă variabilă, a scăzut la 
3,32% pe an, de la 3,33% pe an. 
Indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale 
de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a urcat la 3,48% de la 3,46%, iar indicele ROBOR la 12 
luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale de la alte bănci 
comerciale pentru o perioadă de 12 luni, a urcat la 3,53% pe an de la 3,52%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei, astfel că este un 
indicator al pieţei monetare, iar din anul 2010 a fost stabilit de Guvern drept referinţa în funcţie de care să fie 
stabilite ratele creditelor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Regele Iordaniei îşi anulează vizita în România, după anunţul premierului Dăncilă privind mutarea ambasadei 
la Ierusalim/ UPDATE: Preşedinţia confirmă 
Regele Abdullah al II-lea al Iordaniei îşi anulează vizita pe care o avea planificată în România după ce premierul 
Viorica Dancilă a anunţat că ambasada României în Israel va fi mutată de la Tel Aviv la Ierusalim, potrivit site-ului 
Arabnews.com. 
"Majestatea Sa, Regele Abdullah al II-lea, îşi anulează o vizită în România, programată să înceapă luni, în 
solidaritate cu Ierusalimul", a declarat luni ministrul de Externe al Iordaniei. 
Dăncilă a făcut anunţul duminică, la Washington, la o conferinţă a principalei agenţii de lobby pro-Israel din 
Statele Unite - Comitetul pentru Afaceri Publice Americane din Israel (AIPAC). 
"Eu, în calitate de prim-ministru al României, şi guvernul pe care îl conduc, vom muta ambasada României la 
Ierusalim, capitala statului Israel", a spus Dăncilă. 
Statele Unite au devenit prima ţară care şi-a mutat ambasada în Ierusalim în 2018, după o decizie luată de 
preşedintele Donald Trump la sfârşitul anului 2017, care a inversat aproape şapte decenii de politică externă a 
SUA în această chestiune. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, duminică, aflată într-o vizită în SUA, că după finalizarea analizei ”şi în deplin 
consens”, România îşi va muta Ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ulterior, şeful Executivului a declarat duminică seara, la un post TV, că anunţul privind relocarea ambasadei la 
Ierusalim a fost doar o opinie personală, iar reacţia preşedintelui Klaus Iohannis nu a făcut decât să o 
dezamăgească, pentru că ea a spus că trebuie îndeplinite procedurile constituţionale. 
Premierul Israelului, Benjamin Netanyahu, a felicitat-o duminică seară pe Viorica Dăncilă, premierul României, 
pentru continuarea procedurilor în scopul mutării sediului Ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
"O felicit pe prietena mea Viorica Dăncilă, premierul României, în legătură cu anunţul făcut la AIPAC (Comitetul 
pentru Afaceri Publice Americano-Israelian) că va acţiona în sensul finalizării procedurilor necesare pentru a 
deschide Ambasada României la Ierusalim", a transmis Benjamin Netanyahu pe contul de Twitter al Biroului prim-
ministrului Israelului. 
Ministerul israelian de Externe a anunţat în decembrie 2017 că a iniţiat contacte cu cel puţin zece ţări care au 
exprimat interesul de a muta ambasadele la Ierusalim, după exemplul SUA, printre aceste state figurând, conform 
unor surse diplomatice, România. 
Preşedinţia anunţă că întâlnirea între Iohannis şi Regele Iordaniei de luni a fost anulată 
Preşedintele Klaus Iohannis trebuia să îl primească, luni după-amiază, pe Regele Abdullah al II-lea al Iordaniei la 

Cotroceni, însă întrevederea a fost anulată, de partea iordaniană, a anunţat Administraţia Prezidenţială. 
„Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, urma să îl primească în această după-amiază pe Majestatea Sa 
Regele Abdullah al II-lea al Regatului Haşemit al Iordaniei, la Palatul Cotroceni, cu prilejul vizitei oficiale 
programate să aibă loc în România. Vizita a fost anulată astăzi de către partea iordaniană”, potrivit unui anunţ al 
Administraţiei Prezidenţiale. 
Regele Abdullah al II-lea al Iordaniei îşi anulează vizita pe care o avea planificată în România după ce premierul 
Viorica Dancilă a anunţat că ambasada României în Israel va fi mutată de la Tel Aviv la Ierusalim, potrivit site-ului 
Arabnews.com. 
"Majestatea Sa, Regele Abdullah al II-lea, îşi anulează o vizită în România, programată să înceapă luni, în 
solidaritate cu Ierusalimul", a declarat luni ministrul de Externe al Iordaniei. 
Dăncilă a făcut anunţul duminică, la Washington, la o conferinţă a principalei agenţii de lobby pro-Israel din 
Statele Unite - Comitetul pentru Afaceri Publice Americane din Israel (AIPAC). 
Statele Unite au devenit prima ţară care şi-a mutat ambasada în Ierusalim în 2018, după o decizie luată de 
preşedintele Donald Trump la sfârşitul anului 2017, care a inversat aproape şapte decenii de politică externă a 
SUA în această chestiune. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, duminică, aflată într-o vizită în SUA, că după finalizarea analizei ”şi în deplin 
consens”, România îşi va muta Ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ulterior, şeful Executivului a declarat diminică seara, la un post TV, că anunţul privind relocarea ambasadei la 
Ierusalim a fost doar o opinie personală, iar reacţia preşedintelui Klaus Iohannis nu a făcut decât să o 
dezamăgească, pentru că ea a spus că trebuie îndeplinite procedurile constituţionale. 
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Preşedintele Klaus Iohannis consideră că, prin declaraţiile susţinute astăzi referitoare la mutarea ambasadei la 
Ierusalim, premierul Viorica Dăncilă demonstrează, încă o dată, totala sa ignoranţă în domeniul politicii externe şi 
în ceea ce priveşte luarea unor decizii importante ale statului român. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Purtător de cuvânt al Comisiei Europene, despre mutarea Ambasadei: Poziţia UE rămâne neschimbată 
Comisia Europeană a reacţionat, în legătură cu mutarea ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim, 
purtătorul de cuvânt Maja Kocijancic precizând că poziţia UE rămâne neschimbată, iar liderii europeni au luat act 
de afirmaţiile premierului Viorica Dăncilă şi ale preşedintelui Klaus Iohannis. 
„Poziţia UE rămâne neschimbată. Am văzut ce a spus prim-ministrul, de asemenea, am văzut reacţia preşedintelui 
şi aşadar să lăsăm lucrurile aşa cum sunt. (...) Avem contacte regulate cu statele membre în privinţa chestiunilor 
de interes”, a afirmat Maja Kocijancic, purtatorul de cuvânt al Înaltului reprezentant UE pentru Afaceri Externe 
Federica Mogherini. 
Reacţia vine după ce prim-ministrul Viorica Dăncilă a anunţat, duminică, aflată într-o vizită în SUA, că după 
finalizarea analizei „şi în deplin consens”, România îşi va muta Ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ulterior, şeful Executivului a declarat diminică seara, la un post TV, că anunţul privind relocarea ambasadei la 
Ierusalim a fost doar o opinie personală, iar reacţia preşedintelui Klaus Iohannis nu a făcut decât să o 
dezamăgească, pentru că ea a spus că trebuie îndeplinite procedurile constituţionale. Premierul a mai precizat că 
în cazul în care şeful statului refuză relocarea ambasadei, va analiza toate posibilităţile, neexcluzând sesizarea 
Curţii Constituţionale. 
Uniunea Europeană consideră Ierusalimul capitala comună a Israelului şi a viitorului stat palestinian. 
Oraşul Ierusalim trebuie să rămână capitala comună a Israelului şi a viitorului stat palestinian, a declarat în 2018 
Federica Mogherini, Înaltul reprezentant al Uniunii Europene pentru Afaceri Externe şi Politici de Securitate. 
„Trebuie menţinut statutul special şi caracterul oraşului” Ierusalim, a afirmat Mogherini. 
UE a exprimat „preocupări grave” în legătură cu decizia lui Donald Trump, avertizând că măsura, o încălcare a unei 
rezoluţii ONU, riscă să afecteze perspectivele de pace între israelieni şi palestinieni. 
„Uniunea Europeană şi statele membre vor continua să respecte consensul internaţional privind oraşul Ierusalim, 
prevăzut, între altele, în Rezoluţia Consiliului de Securitate ONU 478; aici sunt prevederi privind sediile misiunilor 
diplomatice până la soluţionarea statutului definitiv al oraşului Ierusalim”, a precizat atunci Federica Mogherini, 
potrivit unui comunicat al Serviciului European de Acţiune Externă (SEAE). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentarii britanici au preluat controlul BREXIT: „O altă înfrângere umilitoare pentru prim-ministru”/ 
Guvernul Theresa May face apel la „realism” 
Membrii Parlamentului britanic au votat luni seară un amendament prin care s-a decis preluarea controlului 
procesului de ieşire a Marii Britanii din Uniunea Europeană de la Guvern 
Amendamentul a fost votat cu un raport de voturi de 329/302, relatează BBC. 
Parlamentarii urmează să voteze un amendament privind cererea unei noi prelungiri a Brexit, dacă acordul nu va 
fi aprobat până în data de 5 aprilie. 
Parlamentarii britanici au decis să ia o măsura fără precedent pentru a încerca să găsească o metodă de 
compromis în impasul cu Uniune Europeană, mai exact pentru a găsi alternative la acord care ar putea obţine 
aprobarea Parlamentului. 
Miercuri, vot pentru mai multe opţiuni privind Brexit 
Membrii Parlamentului urmează să voteze miercuri mai multe opţiuni de gestionare a Brexit, printre care o relaţie 
mai apropiată cu Bruxellesul, ca mai apoi să împingă Guvernul spre opţiunea acceptată. 
Decizia parlamentarilor este o dovadă că prim-ministrul Theresa May şi-a pierdut autoritatea, deşi a declarat luni 
că Guvernul nu va fi legat de aşa-numitul „vot indicativ” de miercuri. 
Treizeci de parlamentari conservatori au votat luni seară împotriva Guvernului, trei dintre aceştia (Richard 
Harrington, Alistair Burt, Steve Brine) demisionând în urma votului. 
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Înfrângerea Guvernului, „umilitoare” 
Secretarul laburist Keir Starmer a descris înfrângerea Guvernului de luni ca fiind „umilitoare”. 
„O altă înfrângere umilitoare pentru prim-ministru, care a pierdut complet controlul asupra partidului său, asupra 
cabinetului şi asupra procesului de Brexit”, a transmis parlamentarul prin intermediul unui mesaj publicat pe 
Twitter. 
Amendamentul votat a fost propus de parlamentarul conservator Oliver Letwin, după ce Theresa May a 
recunoscut că încă nu există suficientă susţinere în Parlament faţă de acordul negociat cu oficialii Uniunii 
Europene. 
Premierul Theresa May a declarat luni că nu există suficient sprijin din partea parlamentarilor britanici pentru un 
nou vot pe tema acordului de Brexit negociat de Guvernul de la Londra cu UE, care a fost deja respins de două ori 
de Parlamentul britanic. 
Apel la „realism”  
Guvernul Marii Britanii a făcut apel luni la „realism”, după ce parlamentarii britanici au votat preluarea controlului 
procesului de ieşire a Marii Britanii din Uniunea Europeană de la Guvern, relatează Reuters. 
„Este dezamăgitor să vezi adoptarea acestui amendament”, a declarat un purtător de cuvânt al Departamentului 
pentru Ieşire din Uniunea Europeană. 
„Deşi este momentul ca Parlamentul să stabilească viitorii paşi, în urma acestui amendament, Guvernul va 
continua să facă apel la realism- orice opţiune luată în considerare trebuie să fie aplicabilă în negocierile cu 
Uniunea Europenă”, a menţionat purtătorul de cuvânt. 
Durata negocierilor 
„Parlamentul ar trebui să ia în considerare durata acestor negocieri, iar dacă necesită o amânare de lungă durată, 
ar duce la participarea la alegerile europarlamentare”, a adăugat acesta. 
Jeremy Corbyn, liderul Partidului Laburist, a felicitat parlamentarii pentru preluarea controlului asupra procesului 
de Brexit, menţionând că „această şansă trebuie luată în serios” şi că există multe opţiuni de luat în considerare, 
printre care organizarea unui nou referendum. 
(Sursa: Mediafax) 
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